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 لصستخالم

انشاػز انؼزالٓ "أحمد مطز" مبحدع ٌذا انىمط انشؼزْ فٓ مضمُوً انسٕاسٓ، ٔؼد 
فكاوث ٌذي اندراسة انححهٕهٕة انىمدٔة بمثابة جشزٔح نلأشكال انفىٕة  ،َلد ارجبطث بً شٍزجً

 .لأن انىسك ما جاء مه انكلاو ػهّ وظاو َاحد ،انحٓ ػبزوا ػىٍا بالأوساق
َلد  ،ٔبدأ بممدمة فٓ انمُضُع ،م ػاوٌَكذا بؼد جؼزٔف مُجش بانشاػز فٓ مدخ

 ،اوظزفث ٌذي انممدمة إنّ جحهٕم انؼحبات )انؼىأَه( مغ اٌحماو بؼحبة مفحُحة ػهّ انؼحبات
َبؼد جؼزٔف ػه انىماد انذٔه  ،ٌَٓ انممدمة انمىظُمة انحٓ طدّر بٍا انشاػز مجمُػحً

 :ٓ خمسة أوساقكان لابد أن وفظم فٓ مُضُع "الأوساق" ٌَ ،كحبُا ػه لافحات مطز
انحشكٕم  –انحىاص انشكهٓ  –انحشكٕم انحُارْ  –انحشكٕم انسزدْ  –انحشكٕم بانمُرَخ 

َفٓ كم وسك أشارت اندراسة إنّ انمظائد أَ انمطغ انحٓ جُضغ جحث ٌذا  ،بانشؼارات
َبطابغ انمفارلة انسائد فٕما  ،مغ الاٌحماو بانظُر انمجاسٔة ،َجحبؼٍا بانححهٕم انىمدْ ،انىسك
بالإضافة إنّ ممحزحات  ،نحىحٍٓ ٌذي اندراسة بإجمال خظائض ٌذا انفه ػىد انشاػز .بٕىٍا

    .ٔمكه أن جكُن فاجحة بحُخ أخزِ ػه ٌذي انلافحات

 .0202جامعة عين شمس  -جميع حقوق الطبع والنشر محفوظة لحولية كلية الآداب  ©
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Abstract 

Artistic Patterns in "Signs" Ahmed Matar (Part I - Model) 

By Latifa Gasem           

The Iraqi poet "Ahmed Matar" is the creator of this poetic style in its 

political content, and was associated with his fame. This analytical analysis 

was an analytical dissection of the forms of art that we expressed in the 

formations, because the pattern came from talking about one system.  

Thus, after introducing a summary of the poet, the text begins with an 

introduction to the poet. The introduction has gone to the analysis of the 

thresholds (titles). After the definition of critics who wrote on the banners 

rain, it was necessary to separate the subject of "patterns", which are five 

formats: Formation of inheritance - Formation narrative - Formation 

dialogue - Formal coordination - Formations logos, and in each format the 

study is referred to the poems or pieces that are placed under this format 

,and followed by: critical analysis, Metaphorical, and paradoxical Among 

them. 

 This study concludes with the characteristics of this art by the poet, in 

addition to suggestions that may be the beginning of other research on these 

signs. 
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